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Protokół Nr VI/2015 

obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytych w dniu 30 listopada 2015 r. 

 
 Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00 w sali Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu 

i Rekreacji w Kleszczelach. W obradach uczestniczyli radni: Dymitr Artysiewicz, 
Łukasz Borona, Ewa Dermiaha, Jerzy Gładzki, Eugeniusz Juźwiuk, Artur Kasjaniuk, 
Michał Kazimieruk, Bartosz Krupiński, Krzysztof Lange, Elżbieta Justyna Mantiuk, 

Marek Martynowicz, Helena Mojsewicz, Janusz Polak, Aleksy Roszczenko i Agata Katarzyna 
Rychcik – Skibińska. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kleszczelach – Pan 
Krzysztof Lange. 
 Protokołowała podinspektor Justyna Wawrusiewicz. 

 
Do punktu 1. 

 Otwarcia obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach dokonał Przewodniczący Rady 
Krzysztof Lange witając radnego powiatu hajnowskiego Jana Korcza, Kierownika Posterunku 
Policji w Czeremsze Rafała Paszko, dzielnicowego gminy Kleszczele Jerzego Rydla, 

Burmistrza Kleszczel Aleksandra Sielickiego wraz z kierownikami jednostek organizacyjnych, 
radnych Gminy Kleszczele, sołtysów z gminy Kleszczele i pozostałych uczestników obrad.  

 Przewodniczący Rady stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 
15 radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady.  
Listy obecności radnych, sołtysów i pozostałych osób uczestniczących w obradach 

w załączeniu do protokołu (załączniki nr 1, 2 i 3). 
 

Do punktu 2. 
Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 
3) Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 

18 września 2015 r. 
4) Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
5) Sprawozdanie z działalności Burmistrza Kleszczel w okresie między sesjami. 

6) Powzięcie uchwał w sprawach: 
a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 

wykonania zadania publicznego polegającego na rekultywacji gminnych 
składowisk odpadów komunalnych, 

b) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy 
Kleszczele, 

c) przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2016 r. 

d) opłaty targowej, 
e) poboru w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 

inkaso opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
f) inkasa zobowiązań podatkowych oraz określenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia za inkaso, 

g) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 
h) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2015 – 2020, 
i) dokonania zmian w budżecie gminy na 2015 r. 
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7) Ustalenie stawek podatków na 2016 r.: 
a) przedstawienie propozycji stawek podatków, 
b) opinia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej 

w Kleszczelach w sprawie projektów stawek podatków na 2016 r., 
c) ustalenie stawki podatku rolnego, 

d) ustalenie stawki podatku leśnego, 
e) powzięcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 
f) powzięcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych, 
g) powzięcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty od posiadania 

psów. 
8) Informacja o realizacji zadań oświatowych gminy Kleszczele w roku szkolnym 

2014/2015. 

9) Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za 2014 r.: 
a) Naczelnika Urzędu Skarbowego w Hajnówce, 

b) Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim, 
c) Naczelnika Urzędu Skarbowego w Siemiatyczach. 

10) Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

11) Wolne wnioski. 
12) Zamknięcie obrad. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem porządku 
głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Do punktu 3. 
 Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady 
Miejskiej w Kleszczelach bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie 

Miejskim oraz obecnie znajduje się na sali obrad. 
 Do treści protokołu przed obradami sesji oraz w trakcie sesji uwag nie wniesiono. 

Protokół Nr V/2015 obrad V sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach odbytej w dniu 18 września 
2015 r. przyjęto przez aklamację. 
 

Do punktu 4. 
 Interpelacje, wnioski i zapytania zgłosili: 

 Radny Michał Kazimieruk  zgłosił, iż mieszkańcy wsi Suchowolce protestują przeciwko 
wywożeniu odpadów nieznanego pochodzenia do wyrobiska znajdującego się 200 metrów od 
miejscowości. Zapytał, co można zrobić, aby powstrzymać wywóz tych odpadów? 

 Radna Agata Rychcik – Skibińska: 

 zwróciła się z prośbą o zawiadamianie o spotkaniach na wsiach z co najmnie j 

tygodniowym wyprzedzeniem, 

 nawiązując do rozpoczętego sezonu grzewczego zapytała, czy gmina ma jakieś 

narzędzia by monitorować czym ludzie palą w piecach i ewentualnie stosować kary? 
 Radny Bartosz Krupiński zwrócił się do Kierownik MOPS w Kleszczelach z pytaniem, 
czy znana jest jej sytuacja pana Kwiatkowskiego mieszkającego na osiedlu przy ul. Akacjowej 

w Kleszczelach oraz czy jest możliwość udzielenia mu jakiejś pomocy? 
 Radny Aleksy Roszczenko poinformował, iż mieszkańcy zgłaszali, że na stronie 

internetowej Urzędu nie mogą znaleźć protokołów z sesji Rady Miejskiej. 
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Do punktu 5. 
Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż w okresie między V a VI sesją 

Rady Miejskiej wydał 16 zarządzeń. Przedstawił jakich spraw zarządzenia dotyczyły. 

Następnie Burmistrz przekazał informacje o bieżącej działalności: 

 przebudowa ul. Puszkina w Kleszczelach zbliża się ku końcowi, niezbędne są co 

najmniej dwa pogodne dni, aby zalać drugą warstwę masy bitumicznej. Zgodnie 
z umową zadanie musi być rozliczone do końca 2015 r., gdyż jest dofinansowane ze 

środków Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych; 

 wszystkie prace w gabinecie fizjoterapii, za które byliśmy odpowiedzialni zostały 
wykonane. Odbyła się wizytacja Wojewódzkiej Stacji Sanitarno – Epidemiologiczne j, 

która wydała opinię pozytywną. Dyrektor SPZOZ w Hajnówce zgłosił to do 
Narodowego Funduszu Zdrowia. Niestety nastąpiła zmiana przepisów i należało od 

nowa zarejestrować gabinet fizjoterapii. Taka rejestracja trwa co najmniej miesiąc 
i potrwa do ok. 20 grudnia. Wszystko wskazuje na to, że uruchomienie gabinetu nastąpi 
od stycznia 2016 r.; 

 wykonano schody i podjazd dla osób niepełnosprawnych przy budynku ośrodka 
zdrowia w Kleszczelach. Zadanie miało być wykonane, z przesunięciem terminu, do 

25 września 2015 r., jednakże ten termin nie został zachowany przez wykonawcę. 
Zgłoszenie odbioru robót nastąpiło dopiero w pierwszej dekadzie listopada. W dniu 

18 listopada zadanie zostało odebrane, obecnie trwa rozliczenie z wykonawcą, któremu 
za 40-dniową zwłokę potrącimy z wynagrodzenia ok. 10 tys. zł; 

 w br. udało się wspólnie z przedsiębiorstwem Wodociągi Podlaskie, eksploatatorem 

sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, wyremontować oczyszczalnię ścieków 
w Kleszczelach. Zadanie było planowane już w 2010 r. Koszt remontu szacowany jest 

na ok. 200 tys. zł. Na ten cel zaangażowane zostaną środki gminne w wysokości ok. 
50 tys. zł. W ramach zadania oczyszczono główny zbiornik, wymieniono system 

napowietrzania i wentylacji, a także odremontowano zewnętrzną elewację dwóch 
budynków oczyszczalni. Rozliczenie nastąpi w 2016 r. w trzech ratach; 

 dobiegają końca prace związane z przebudową siłowni zewnętrznej. Zakupiono 

i ułożono bezpieczne płytki chodnikowe pod dwoma urządzeniami oraz przebudowano 
ogrodzenie boiska sportowego Orlik, aby siłownia była dostępna całą dobę. Dzięki tej 

przebudowie usprawniono wjazd na targowicę z ul. Mickiewicza; 

 oddano do eksploatacji wyremontowaną świetlicę wiejską w Żukach. Nadmienił, iż na 

terenie gminy zostały już tylko dwie nieodremontowane świetlice, w Sakach i Gruzce; 

 gmina otrzymała darowiznę od nowych mieszkańców wsi Policzna Państwa 

Beszterdów w postaci nowoczesnego pieca grzewczego na drewno opałowe produkcji 
norweskiej. Piec został zamontowany w świetlicy wiejskiej w Policznej, jest estetyczny, 
bardzo wydajny i ekonomiczny. Przyczyni się do oszczędności w zużyciu energii 

elektrycznej do ogrzewania budynku świetlicy. Burmistrz złożył podziękowania pod 
adresem nieobecnych darczyńców; 

 z końcem października br. złożono aplikację na remont ul. Kościelnej w Kleszczelach 
do  Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej. Dziś powinna 

pojawić się lista rankingowa, z której będzie wynikało, czy nasze zadanie zostanie 
zakwalifikowane. Ponadto poinformował, iż na początku 2016 r. Starostwo Powiatowe 
będzie aplikować do PROW przebudowę ul. Boćkowskiej w Kleszczelach. Gmina 

Kleszczele, jako partner przy realizacji tego zadania, wstępnie deklaruje jego 
dofinansowanie w wysokości 250 tys. zł. Wspólnie ze Starostwem Powiatowym 

w 2016 r. będziemy również przygotowywać dokumentację techniczną na przebudowę 
drogi powiatowej z Kleszczel do Dobrowody, łącznie z ul. Kleszczelowską 
w Dobrowodzie i ul. Dobrowodzką w Kleszczelach. Na to zadanie w projekcie budżetu 

gminy na 2016 r. zaplanowano kwotę 50 tys. zł stanowiącą 50 % kosztów zadania; 
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 rok 2016 będzie trudny dla budżetu naszej gminy. Jest to związane z niższą o 200 tys. zł 
subwencją z budżetu państwa w porównaniu do 2015 r. Również podmioty gospodarcze 

działające na terenie naszej gminy mają bardzo trudną sytuację finansową, co skutkuje 
mniejszymi wpływami podatkowymi; 

 gmina złożyła 15 fiszek z zadaniami do realizacji w ramach Programu LGD. Fiszki 

dotyczyły następujących zadań: 

 dostosowanie obiektów użyteczności publicznej do potrzeb osób 

niepełnosprawnych, 

 budowa przystani kajakowej przy zalewie w Repczycach, 

 adaptacja budynku na muzeum fotografii Jerzego Kostko w Kleszczelach, 

 budowa placu zabaw w Dobrowodzie, Sakach, na osiedlu przy ul. Akacjowej 

i przy szkole w Kleszczelach, 

 modernizacja boiska sportowego w Kleszczelach, 

 rewitalizacja parku w Kleszczelach, 

 odrestaurowanie piwnicy żydowskiej z okresu II wojny światowej, 

 przebudowa drogi Pogreby – Kośna, 

 zakup i montaż kolektorów słonecznych w gospodarstwach domowych, 

 utworzenie muzeum wsi w Dobrowodzie, 

 przebudowa poddasza w budynku turystyczno – socjalnym przy zalewie 
w Repczycach, 

 budowa kompleksu boisk sportowych na osiedlach przy ul. Akacjowej 

i ul. Stacja Kolejowa w Kleszczelach, 

 rewitalizacja obszarów społecznych i infrastrukturalnych na majątku po byłym 

Państwowym Ośrodku Maszynowym, 

 budowa ciągu pieszego przy zalewie w Repczycach, 

 budowa pomostów molo i pomostów rybackich przy zalewie w Repczycach. 
Ponadto fiszki złożył również Miejski Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji na 

następujące zadania: 

 przygotowanie do obchodów 500-lecia miasteczka Kleszczele, 

 rowerowy szlak edukacyjno – przyrodniczy doliną Nurca, 

 promocja turystyczna obszaru gminy Kleszczele, 

 poszerzenie oferty turystycznej poprzez stworzenie izby tradycji, 

 odtworzenie tradycji garncarskich w Kleszczelach, 

 doposażenie komnaty ametystowej w Kleszczelach, 

 zakup sceny mobilnej z trybunami demontowanymi na 150 miejsc, 

 remont świetlicy wiejskiej w Gruzce wraz z wyposażeniem. 

Zadań zgłoszono dużo, jednak nie oznacza to, że wszystkie będą zrealizowane. 
Do każdego przedsięwzięcia niezbędny będzie wkład własny gminy, bez którego nie ma 
możliwości pozyskania pieniędzy unijnych. Burmistrz zaapelował do radnych 

i sołtysów, a za ich pośrednictwem do mieszkańców, do większej aktywności 
społecznej, żeby mieszkańcy ujawniali swoje pomysły i chcieli je realizować. LGD 

będzie wyposażona także w środki finansowe z Europejskiego Funduszu Społecznego 
na działania tzw. społeczne, również na uruchamianie działalności gospodarczej; 

 z końcem października br. zakończyliśmy współpracę z PGE nie przedłużając umowy 

na eksploatację i konserwację urządzeń oświetlenia ulicznego. Od 1 listopada 
eksploatacją i konserwacją oświetlenia zajmuje się przedsiębiorstwo elektryczne 

z Kosowa Lackiego. Na początku współpracy mogą występować pewne problemy, 
gdyż nowy podmiot potrzebuje trochę czasu by zorientować się w terenie i wypracować 

dobry model współpracy i funkcjonowania załączania i wyłączania oświetlenia 
ulicznego. Będziemy starali się oszczędzać na oświetleniu ulicznym. Podjęto decyzję 
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o ograniczeniu wieczornego świecenia lamp w Kleszczelach do godziny 22, na terenach 
wiejskich oświetlenie będzie załączone do godziny 21. Chcemy przyjąć taki system, 
że oświetlenie będzie załączać się 45 minut przed wschodem słońca i 45 minut 

po zachodzie słońca, a weryfikacja załączania i wyłączania oświetlenia będzie 3 razy 
w miesiącu. Planowana jest również zmiana zasad załączania całonocnego oświetlenia 

na zbliżający się okres świąteczny. Na terenie gminy całą noc będzie załączone 
oświetlenie podczas świąt katolickich i prawosławnych, natomiast z 31 grudnia na 
1 stycznia planowane jest załączenie oświetlenia tylko w Kleszczelach; 

 w okresie od 1 kwietnia 2015 r. do 13 listopada 2015 r. koła łowieckie działające na 
terenie naszej gminy dokonały odstrzału 224 dzików. Poszczególne koła łowieckie 

odstrzeliły następującą liczbę dzików: „Cietrzew” w Kleszczelach – 90 na 107 
planowanych, „Dzik” w Czeremsze – 20 na 17 planowanych i wystąpiło o zwiększenie 

odstrzału, „Puszcza” w Białowieży – 59 na 105 planowanych, „Żubr” w Hajnówce – 55 
na 60 planowanych. Nadmienił, iż zarówno myśliwi jak i koła łowieckie niechętnie chcą 
dokonywać odstrzału bobrów. Jedynie Koło Łowieckie „Cietrzew” w Kleszczelach 

wystąpiło do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska z wnioskiem na odstrzał 22 
bobrów w uroczysku Puchowo i otrzymało zgodę. 

 
 Do przedstawionego sprawozdania radni nie zgłosili pytań ani uwag. 
 

Do punktu 6a. 
 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dokonał wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 
wykonania zadania publicznego polegającego na rekultywacji gminnych składowisk odpadów 
komunalnych. Poinformował, iż na realizację zadania można jeszcze pozyskać dotację 

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości do 50 % 
kosztów wykonania rekultywacji. Indywidualnie nie moglibyśmy złożyć wniosku o dotację, 

gdyż wymagane jest dysponowanie powierzchnią do rekultywacji powyżej 5 ha. Nasze 
wysypisko zajmuje powierzchnię ok. 1,5 ha, zatem podjęto działania, aby taki wniosek złożyć 
wspólnie z innymi gminami, którymi są Czeremcha, Milejczyce, Drohiczyn, Zabłudów oraz 

miasto Brańsk. W ubiegłym tygodniu 25 listopada odbyło się spotkanie wójtów i burmistrzów 
w tej sprawie. Wniosek należy złożyć do 30 grudnia 2015 r. Jest to ostatnia szansa pozyskanie 
dofinansowania na rekultywację składowisk. Gmina Kleszczele została wyznaczona liderem 

projektu, będzie upoważniona przez pozostałe gminy do złożenia aplikacji do NFOŚiGW 
i podpisania umowy, ogłoszenia przetargu na wykonanie rekultywacji składowisk odpadów 

w sześciu gminach, wyłonienie inspektora nadzoru, natomiast gminy będą podpisywały umowy 
z wykonawcami i inspektorem nadzoru na wykonanie i nadzór inwestycji w poszczególnych 
gminach. Podjęcie omawianej uchwały jest niezbędne do rozpoczęcia procedury pozyskania 

pieniędzy na rekultywację składowiska odpadów. Uchwały o podobnej treści podejmą również 
rady pozostałych gmin uczestniczących w projekcie. Ponadto w ramach rekultywac ji 

składowiska odpadów w Kleszczelach planowane jest uporządkowanie dzikich wysypisk 
występujących na terenie naszej gminy. W tym celu przygotowywana jest odpowiednia 
dokumentacja. Będzie to jedyna szansa i okazja do tego, żeby w najtańszy sposób 

wyeliminować dzikie składowiska. Po ich uprzątnięciu musimy zadbać o to, żeby takie miejsca 
ponownie się nie pojawiły, a ewentualne działania osób dopuszczających się nielegalnego 

składowania odpadów będą surowo karane. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego wykonania zadania publicznego 

polegającego na rekultywacji gminnych składowisk odpadów komunalnych. Nadmienił, 
iż projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  
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 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 
głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/51/2015 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego wykonania zadania 

publicznego polegającego na rekultywacji gminnych składowisk odpadów komunalnych 

została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Do punktu 6b. 
 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dokonał wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Kleszczele. 
Nadmienił, iż w związku z zadeklarowaniem przez gminę współfinansowania remontu 

oczyszczalni ścieków w Kleszczelach uzgodniono, że nie będą podwyższane taryfy na przyszły 
rok. Eksploatator sieci wodociągowej i kanalizacyjnej firma Wodociągi Podlaskie złożyła 

wniosek o przedłużenie czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Kleszczele. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie gminy Kleszczele. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Przestrzennej. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/52/2015 w sprawie przedłużenia 

czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Kleszczele została podjęta 
jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Do punktu 6c. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2016 r. Nadmieniła, iż w trakcie konsultacji przeprowadzonych w terminie od 
23 października 2015 r. do 6 listopada 2015 r. zgłoszono uwagi do projektu programu, które nie 
zostały uwzględnione ze względu na brak podstaw do ich wprowadzenia. Zestawienie 

zgłoszonych uwag i wniosków oraz informacje o ich nieuwzględnieniu zostały przedstawione 
w Informacji o wynikach konsultacji zamieszczonej w Biuletynie Informacji Publicznej. 

W związku z tym Radzie przedkładany jest projekt programu w wersji poddanej pod 
konsultacje. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego 

programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 r. Nadmienił, iż projekt 

uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Spraw 
Socjalnych. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/53/2015 w sprawie przyjęcia 
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rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 r. została podjęta 
jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Do punktu 6d. 

 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 
w sprawie opłaty targowej.  
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 

pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 
głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 

zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/54/2015 w sprawie opłaty 

targowej została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Do punktu 6e. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie poboru w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za  
inkaso opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 
pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/55/2015 w sprawie poboru w 

drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 

 
Do punktu 6f. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie inkasa zobowiązań podatkowych oraz określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 
pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/56/2015 w sprawie inkasa 

zobowiązań podatkowych oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Do punktu 6g. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 
w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.  

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. Nadmienił, iż projekt uchwały 
pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 
głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/57/2015 w sprawie określenia 

wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
Do punktu 6h. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2020. 
Poinformowała, iż w formie autopoprawki proponuje się wprowadzenie kwoty 25.000 zł 

zmieniającej plan po stronie dochodów i wydatków zgodnie z pismem Podlaskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Białymstoku w sprawie zmniejszenia dotacji celowej na wypłatę zasiłków 
stałych w związku z nadwyżką środków w gminie. Po wprowadzeniu zmian dochody gminy 

wynoszą 8.973.443 zł, a wydatki 9.267.773 zł. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2020 zawierający autopoprawki. Nadmienił, 
iż projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/58/2015 zmieniająca uchwałę w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2020 została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Do punktu 6i. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 
w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2015 r. Poinformowała, iż zmiany 

wprowadzone w formie autopoprawki do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 – 
2020 w zakresie zmniejszenia planu dochodów i wydatków należy również dokonać w 

projekcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2015 r. Po zmianach plan 
dochodów wynosi 8.973.443 zł, a wydatków 9.267.773 zł. 
 Radny Łukasz Borona zapytał, czym są dodatkowe roboty przy budowie ul. Puszkina 

w Kleszczelach, na które zaplanowano 47.000 zł? 
 Burmistrz Aleksander Sielicki wyjaśnił, iż chodzi o połączenie ul. Puszkina 

z ul. Dobrowodzką. Nie było ono uwzględnione w dokumentacji technicznej zadania 
„Przebudowa ulicy Puszkina w Kleszczelach” dofinansowanego z Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych. Nadmienił, iż jest to przedsięwzięcie odrębne, które zostanie 

sfinansowane ze środków własnych gminy. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian 

w budżecie gminy na 2015 r. zawierający autopoprawki. Nadmienił, iż projekt uchwały 
pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/59/2015 w sprawie dokonania 

zmian w budżecie gminy na 2015 r została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu. 
 

O godzinie 11.35 Przewodniczący Rady zarządził 15-minutową przerwę w obradach. 
O godzinie 11.50 obrady wznowiono. 
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Do punktu 7a. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz przedstawiła propozycje stawek podatków na 2016 

r. Nadmieniła, iż Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Przestrzennej oraz Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy stałe Rady pozytywnie 

zaopiniowały zaproponowane przez Burmistrza Kleszczel stawki podatków na 2016 r. 
 Do naliczania podatku rolnego proponuje się przyjąć średnią cenę skupu żyta za okres 
11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy podaną w Komunikac ie 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2015 r., która w bieżącym 
roku wynosi 53,75 zł/q. 

 Do naliczenia podatku leśnego proponuje się przyjąć średnią cenę drewna za pierwsze 
trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy podaną w Komunikacie Prezesa Głównego 
Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 2015 r., która w bieżącym roku wynosi 

191,77 zł/m³. 
 Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 15 lipca 

2015 r. w sprawie wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2015 r., 
wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2015 r. w stosunku do I półrocza 
2014 r. wyniósł 98,8. Oznacza to spadek cen o 1,2% z uwagi na deflację. Proponuje się 

pozostawienie stawek podatku od nieruchomości na poziomie stawek z 2015 r. z wyjątkiem 
dwóch stawek, które są wyższe od maksymalnych. Dotyczy to stawki podatku od budynków 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym oraz od budynków związanych ze świadczeniem usług zdrowotnych, 
które proponuje się obniżyć odpowiednio do 10,68 zł/m2 i 4,65 zł/m2. Ponadto przepisy 

wymagają wprowadzenia i określenia stawki podatku za tzw. „grunty deweloperskie”. 
 Stawki podatku od środków transportowych również proponuje się pozostawić na 

poziomie stawek z 2015 r. Zmiana dotyczy jedynie opodatkowania autobusów, które obecnie 
zależy od liczby miejsc siedzących z wyłączeniem miejsca kierowcy. 
 

Do punktu 7b. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange poinformował, iż Komisja Budżetu, Finansów 

i Rozwoju Gminy zaopiniowała pozytywnie projekty stawek podatków na 2016 r. Opinia 
Komisji z dnia 24 listopada 2015 r. stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 

Do punktu 7c. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są wnioski w sprawie podatku 

rolnego? 
 Wobec braku wniosków radnych Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 
Burmistrza o przyjęcie do naliczania podatku rolnego średniej ceny skupu żyta za okres 

11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy w wysokości 53,75 zł/q 
podanej w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 
głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że do naliczania podatku rolnego w 2016 r. przyjęto 
jednogłośnie cenę żyta w wysokości 53,75 zł/q. Stawka podatku rolnego będzie wynosić 

134,375 zł/ha przeliczeniowy i 268,75 zł/ha fizyczny. 
 
Do punktu 7d. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są wnioski w sprawie podatku 
leśnego? 

 Wobec braku wniosków radnych Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 
Burmistrza o przyjęcie do naliczania podatku leśnego średniej ceny sprzedaży drewna 
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uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2015 r. w wysokości 191,77 zł/m³, 
podanej w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem wniosku 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że do naliczania podatku leśnego w 2016 r. przyjęto 
jednogłośnie cenę drewna w wysokości 191,77 zł/m³. Stawka podatku leśnego będzie wynosić 
42,189 zł/ha fizyczny. 

 
Do punktu 7e. 

 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości. 
 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  

 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/60/2015 w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Do punktu 7f. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie stawek podatku od 
środków transportowych. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 
głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/61/2015 w sprawie stawek 

podatku od środków transportowych została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu. 

 
Do punktu 7g. 
 Skarbnik Gminy Halina Leonkiewicz dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały. 

 Do projektu uchwały radni uwag nie wnieśli.  
 Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 W głosowaniu brało udział piętnastu radnych, z których „za” przyjęciem uchwały 

głosowało piętnastu radnych, „przeciw” głosowało zero radnych, „wstrzymało się” od głosu 
zero radnych. Przewodniczący stwierdził, że uchwała Nr VI/62/2015 w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Do punktu 8. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange poinformował, iż „Informacja o realizacji zadań 

oświatowych gminy Kleszczele w roku szkolnym 2014/2015” została przesłana radnym wraz 
z zawiadomieniem na sesję. Następnie poinformował, iż w informacji napisano, że były 
kontrole, nie wydano zaleceń, co oznacza, że dyrektor dba o to, żeby było wszystko w porządku. 

Poruszył jednak problem zachowania uczniów z miejscowości Kuraszewo. Uczeń, który jest 
obecnie w klasie pierwszej ma takie same problemy jak jego starszy brat, który jest w czwartej 

klasie szkoły podstawowej. Często swoje sprawy fizjologiczne załatwiają w trakcie lekcji, a nie 
w miejscach do tego wyznaczonych i nie mają ubrań na wymianę. Może to powodować 
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negatywne wrażenia ze szkoły dzieci, które uczą się wspólnie z nimi. Zapytał, co szkoła zrobiła 
w tym kierunku lub co zamierza zrobić? 
 Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczelach Sławomir Treszczotko poinformował, iż faktem 

jest, że uczeń czwartej klasy od dłuższego czasu załatwia swoje potrzeby fizjologiczne w nie 
w tych miejscach co trzeba. Inni uczniowie jak i nauczyciele narzekają na nieprzyjemny zapach 

od dziecka. Wielokrotnie prowadzono rozmowy z mamą ucznia, które przyniosły tylko 
częściowy skutek.  Z rozmów z matką wynika, że była z dzieckiem w wielu poradniach. 
Dziecko ma problem natury fizjologicznej. Odwiedzano również rodzinę wraz z dzielnicowym 

w domu. Ze swojej strony szkoła robi co może, jednak problem nie jest jeszcze rozwiązany. 
Dziecko mogłoby być na jakiś czas umieszczone w ośrodku w Bacikach, gdzie miałby fachową 

opiekę, jednak matka musi wyrazić na to zgodę. 
 Radny Krzysztof Lange stwierdził, iż nie jest to problem jednego dziecka, gdyż 
przychodzi do szkoły jego młodszy brat i zachowuje się podobnie. Zatem nie jest to problem 

dzieci, ale rodziny bądź matki, która opiekuje się tymi dziećmi i nie potrafi ich nauczyć 
załatwiania podstawowych potrzeb fizjologicznych. Za kilka lat do szkoły przyjdzie kolejne 

dziecko z tej rodziny i być może też będzie taki problem. Uważa, że trzeba to w jakiś sposób 
rozwiązać skoro kierowanie do poradni  nie wystarcza. 
 Dyrektor Sławomir Treszczotko poinformował, iż szkoła ma możliwość wystąpienia do 

sądu rodzinnego o pozbawienie praw rodzicielskich, ale z takiej możliwości nie korzystano.  
 Radny Krzysztof Lange stwierdził, że być może należy przeanalizować tę opcję. 

Zachowanie dzieci nie jest wynikiem choroby, ale raczej miejsca gdzie i z kim się znajdują. Nie 
przypomina sobie podobnych przypadków w naszej szkole. Uważa, że zaistniała sytuacja 
wynika raczej z zaniedbania rodzica, a nie choroby dzieci. 

 Kierownik MOPS w Kleszczelach Ludmiła Młodzianowska poinformowała, iż rodzina 
jest pod stałą opieką ośrodka pomocy społecznej. W ubiegłym tygodniu rozmawiano z matką, 

która poinformowała, że ma umówioną wizytę u specjalisty na luty przyszłego roku. Matka 
twierdzi, że daje dzieciom ubrania na zmianę. MOPS wystąpił do sądu o wgląd w sytuację 
dziecka, dla rodziny został ustanowiony kurator. Nadmieniła, iż ośrodek pomocy społecznej 

również może wystąpić do sądu rodzinnego, jednak jest to ostateczność. Cały czas pilotujemy 
sytuację tej rodziny, w domu jest biednie ale czysto. Nie wiadomo co jest powodem zachowania 

chłopców. Matka twierdzi, że dzieci w domu nie mają problemów fizjologicznych. Współpraca 
z matką jest dobra, nie ma problemów z tym, żeby zawiozła dzieci do lekarza. 
 Radna Agata Rychcik – Skibińska zapytała, czy MOPS ma możliwość skierowania 

dzieci na jakąś terapię bądź konsultacje do specjalistów? 
 Kierownik Ludmiła Młodzianowska poinformowała, iż zgłoszono rodzinę na terapię 

organizowaną przez Stowarzyszenie „Droga” w Białymstoku, z którym ośrodek współpracuje 
od wielu lat. Matka zadeklarowała, że w najbliższym terminie, tj. 5 grudnia br. pojedzie na 
terapię. Kierownik nadmieniła, iż wspólnie z dyrektorem szkoły będą podejmować działania w 

tej sprawie. 
 Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag. Informacja o realizacji zadań oświatowych 

gminy Kleszczele w roku szkolnym 2014/2015 została przyjęta i stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu. 
 

Do punktu 9a. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  odczytała informację z analizy oświadczeń 

majątkowych za 2014 r. przesłaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Hajnówce. 
 
Do punktu 9b. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  odczytała informację z analizy oświadczeń 
majątkowych za 2014 r. przesłaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim.  
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Do punktu 9c. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  odczytała informację z analizy oświadczeń 
majątkowych za 2014 r. przesłaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Siemiatyczach.  

 
Do punktu 10. 

 Burmistrz Aleksander Sielicki udzielił odpowiedzi na interpelację radnego Michała 
Kazimieruka informując, iż po powzięciu informacji o wywozie odpadów na nieruchomość po 
byłej kopalni żwiru znajdującą się w Suchowolcach gmina zawiadomiła Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska w Białymstoku oraz Policję o zaistniałej sytuacji. 
Po interwencji WIOŚ następnego dnia otrzymaliśmy informację, że dokonano sprawdzenia 

wwozu tych odpadów. Po kontroli stwierdzono, że wywożone odpady są zgodnie ze 
świadectwami, którymi dysponował kierowca. Uznaliśmy jednak, że sprawa powinna być 
dogłębnie przeanalizowana i wyjaśniona przez Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska. W związku z tym ponowiono prośbę o zbadanie tej sytuacji bardziej szczegółowo. 
Pobrano próbki wwożonych odpadów i przekazano je do laboratorium celem zbadania. WIOŚ 

w swoim postępowaniu musi wyjaśnić, czy wwożone odpady są odpadami niebezpiecznymi 
czy nie. W toku działań wyjaśniających okazało się, że w sprawę jest zaangażowanych kilka 
podmiotów gospodarczych. Na obecną chwilę trudno powiedzieć, czy odpady są niebezpieczne 

czy nie. Zaapelował, aby mieszkańcy wsi Suchowolce czekali na ostateczne wyjaśnienie 
sprawy przez WIOŚ. Nadmienił, iż jako gmina zrobiliśmy wszystko co było w naszej mocy 

jeśli chodzi o wszczęcie postępowania wyjaśniającego. Działania zostały podjęte natychmiast 
po otrzymaniu informacji o zaistniałej sytuacji. Będziemy również podejmować działania 
zmierzające do odtworzenia stanu technicznego drogi gminnej, która została zniszczona przez 

samochody ciężarowe wożące odpady. 
 Radny Michał Kazimieruk  zapytał, jak ich zatrzymać żeby nie wwozili odpadów? 

 Radny Jerzy Gładzki zaproponował zrobienie blokady przez mieszkańców. 
 Burmistrz wyjaśnił, iż nie ma możliwości prawnej, aby to uczynić. Organy właściwe w 
tej sprawie mogą podejmować działania, które mieszczą się w granicach prawa. W obecnej 

chwili, w omawianym przypadku, nie ma możliwości, aby ktoś mógł zakazać wwożenia 
odpadów. Może okazać się, że są to odpady bezpieczne. W związku z tym zablokowanie będzie 

łączyło się z tym, że ktoś poniesie koszty i później w stosunku do organizatorów takiego 
protestu może wszcząć postępowanie karne o odszkodowanie. Zaproponował, aby spokojnie 
zaczekać z takimi działaniami, gdyż nic złego się nie dzieje, sprawa jest w toku i jest 

wyjaśniana. Nie poleca blokowania czegokolwiek, gdyż można się narazić na konsekwencje. 
 Radny Jerzy Gładki zapytał, czy firma, która wwozi odpady ma pozwolenie? 

 Burmistrz poinformował, iż pierwsza informacja, którą uzyskał od Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska była taka, że w dokumentach jest wszystko w porządku. 
 Kierownik Posterunku Policji Rafał Paszko poinformował, iż wszyscy mamy 

obowiązek działać w granicach obowiązującego prawa. W sprawie zostało wszczęte 
postępowanie wyjaśniające i musimy czekać na jego rozstrzygnięcie. W przypadku 

zablokowania drogi należy liczyć się ewentualnymi konsekwencjami. Jeżeli mieszkańcy chcą 
coś w tej sprawie zrobić, mogą to być zdjęcia samochodów wraz z tablicami rejestracyjnymi, 
które przekażą Policji bądź Burmistrzowi. Nikt nie jest w stanie od razu określić jakiego rodza ju 

są wwożone odpady i dlatego trzeba cierpliwie poczekać na zakończenie postępowania 
wyjaśniającego. Nadmienił, iż Posterunek Policji w Czeremsze nie ma możliwości wystawienia 

całodobowego posterunku przy miejscu wwożenia odpadów ze względu na niewielką obsadę. 
Działania Policji na chwilę obecną ograniczą się do sprawdzenia, czy samochód jest 
dopuszczony do ruchu, czy spełnia wymogi techniczne, czy kierowca jest trzeźwy i posiada 

uprawnienia oraz czy posiada przy sobie ubezpieczenie. 
 Burmistrz poprosił o zaufanie. Powtórzył, że natychmiast po powzięciu informacji 

podjęto działania, które są określone w granicach prawa. Nie zaniedbano niczego. Na obecną 
chwilę nic więcej nie możemy zrobić. Nadmienił, iż w dniu dzisiejszym do WIOŚ miał stawić 
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się podmiot odpowiedzialny za wywóz odpadów by złożyć wyjaśnienia w sprawie. 
 Radny Jerzy Gładzki uważa, że przez długie oczekiwanie na wyjaśnienie sprawy może 
się okazać, że gmina będzie musiała uprzątnąć na swój koszt wwiezione odpady. 

 Burmistrz wyjaśnił, iż gmina nie może ponieść żadnych kosztów na usunięcie odpadów 
z nieruchomości niebędącej własnością gminy, gdyż nie pozwalają na to przepisy.  

 Następnie Burmistrz udzielił odpowiedzi na pytanie radnej Agaty Rychcik – Skibińskie j 
informując, iż problem palenia w piecach różnym paliwem występuje od wielu lat. Niska 
świadomość społeczna powoduje, że niektórzy właściciele nieruchomości palą w swoich 

piecach różnymi materiałami, a także odpadami, którymi często są różnego typu opakowania 
z folii i plastiku, co jest niedopuszczalne i zabronione. W uchwale dotyczącej utrzymania 

czystości i porządku w gminie wyraźnie zaznaczono zakaz palenia w piecach różnego typu 
odpadów plastikowych i foliowych. Mieszkańcy powinni mieć świadomość, że taki zakaz jest 
i obowiązuje wszystkich właścicieli nieruchomości. Nadmienił, iż w większych gminach, 

w których powołana jest straż miejska, pracownicy tej straży mają prawo skontrolować posesję 
i jeżeli stwierdzą, że właściciel nieruchomości spala w piecu odpady plastikowe, wówczas 

mogą ukarać mandatem. W przypadku małych gmina, takich jak nasza, gdzie straży miejskiej 
nie ma i nie będzie, istotna jest współpraca z policjantami. Jednakże po to, żeby Policja mogła 
interweniować w takich sytuacjach musi otrzymać zgłoszenie, gdyż z urzędu nie będzie 

podejmować żadnych interwencji. Takie przypadki można również zgłosić w Urzędzie 
Miejskim, a my będziemy podejmować współpracę w tym zakresie z Policją i tym samym 

będziemy próbowali dyscyplinować właścicieli nieruchomości. Innej możliwości nie ma.  
 Radna Agata Rychcik – Skibińska zasugerowała, iż można by było zorganizować 
spotkania uświadamiające mieszkańców, żeby tak nie postępowali i że w przypadku naruszeń 

będzie angażowana Policja. 
 Burmistrz poinformował, iż spróbujemy wykorzystać każde spotkanie i zebranie 

z mieszkańcami gminy Kleszczele do tego, aby rozmawiać na ten temat. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  udzieliła odpowiedzi na interpelację radnego 
Aleksego Roszczenko informując, iż w najbliższych dwóch dniach zostaną uzupełnione braki 

w publikacji protokołów w Biuletynie Informacji Publicznej. Nadmieniła, iż będziemy się 
starać publikować na bieżąco zatwierdzone protokoły. 

 Kierownik MOPS Ludmiła Młodzianowska udzieliła odpowiedzi na pytania radnego 
Bartosza Krupińskiego informując, iż znana jest jej sytuacja Pana Kwiatkowskiego. Jest to 
osoba samotna, niezaradna życiowo, po udarze. Nie jest w stanie sam utrzymać porządku 

w mieszkaniu, ma jednak dostęp do mediów i ogrzewania. Przez pewien czas była skierowana 
do pomocy dla tego Pana osoba wykonującą prace społecznie użyteczne, która dwa razy 

w tygodniu go odwiedzała i wówczas jego sytuacja się poprawiła. Nadmieniła, iż postaramy 
się ponownie zorganizować taką formę pomocy. 
 Sekretarz udzieliła odpowiedzi na interpelację radnej Agaty Rychcik – Skibińskie j 

informując, iż tryb zwoływania zebrań wiejskich uregulowany jest w statutach sołectw. 
Obowiązek powiadomienia w terminie 7 dni przed zebraniem wiejskim jest wówczas, jeżeli 

takie zebranie zwołuje Burmistrz, Rada Miejska lub mieszkańcy danego sołectwa. Jeżeli 
zebranie wiejskie zwołuje sołtys obowiązuje termin 3-dniowy na powiadomienie. Nadmieniła, 
iż postaramy się żeby informacje o spotkaniach były przekazywane jak najwcześniej, z co 

najmniej 7-dniowym wyprzedzeniem, o ile będzie to możliwe. 
 

Do punktu 11. 
 Dzielnicowy Gminy Kleszczele Jerzy Rydel poinformował, iż chętnie będzie 
uczestniczył w zebraniach z mieszkańcami gminy i poprosił o przekazywanie informac ji 

o spotkaniach jeżeli istnieje taka możliwość. 
 Radny Dymitr Artysiewicz poinformował, iż jego zdaniem rysuje się możliwość 

usprawnienia możliwości korzystania z transportu kolejowego w Kleszczelach. Szykuje się 
modernizacja linii kolejowej nr 32 z Czeremchy do Białegostoku, w ramach której można by 
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było  przenieść peron z miejsca, gdzie obecnie się znajduje bliżej ronda i przejazdu kolejowego. 
Prawdopodobnie należałoby wystąpić do Zakładu Linii Kolejowych w Białymstoku 
z wnioskiem o ujęcie takiego zadania w planach modernizacji linii kolejowej. Radny nie zna 

jednak procedury postępowania, jak należałoby to zrobić, czy będzie potrzebna uchwała, czy 
wystarczy wystąpienie oraz jak mieszkańcy do tego podejdą. Nadmienił, iż pod względem 

technicznym nie powinno być problemu, gdyż zrobienie peronu przy modernizacji linii 
kolejowej, gdzie powstaje dużo tłucznia, nie jest wielkim wyzwaniem. Być może jest to jedna 
z ostatnich możliwości przesunięcia peronu w bardziej dogodne miejsce zwłaszcza, że 

w obecnym miejsc stacja przestała odgrywać swoje zadania, gdyż w zasadzie został tylko 
peron, a budynek stacji jest własnością PKP Nieruchomości, który może zostać w każdej chwili 

sprzedany komukolwiek. Radny uważa, iż warto by było coś w tej sprawie zrobić. 
 Radny Krzysztof Lange wspomniał, iż mieszkańcy często źle się wypowiadali na temat 
stanu technicznego drogi prowadzącej do obecnego miejsca położenia stacji kolejowej 

w Kleszczelach. Uważa, iż jest to szansa od ponad 100 lat, żeby ten peron przenieść, w ramach 
modernizacji tego odcinka torów, w bardziej dogodne miejsce. 

 Radny Dymitr Artysiewicz dodał, iż wydaje mu się, że w 99% koszt wykonania peronu 
leżałby po stronie polskich linii kolejowych, trudno powiedzieć co z ewentualną drogą 
dojazdową i parkingiem. 

 Radny Aleksy Roszczenko poinformował, iż byłby to powrót do pierwotnego planu, 
ponieważ gdy budowano linię kolejową przez Kleszczele to właśnie we wskazanej przez 

radnego Artysiewicza lokalizacji miała być stacja osobowa. Uważa, że nie można odkładać tej 
sprawy, gdyż zapewne prace przygotowawcze do remontu linii kolejowej idą do przodu. 
Zaproponował, aby przed następną sesją, na najbliższym posiedzeniu Komisji Ochrony 

Środowiska szczegółowo tę sprawę omówić, nawet w szerszym gronie radnych, i przygotować 
wniosek do Zakładu Linii Kolejowych w Białymstoku. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange odczytał pismo Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad stanowiące odpowiedź na stanowisko Rady Miejskiej w sprawie 
budowy ścieżki rowerowej wzdłuż drogi krajowej nr 66 na odcinku Kleszczele – Bielsk 

Podlaski. 
 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk  odczytała pismo Prezesa Sądu Rejonowego 

w Bielsku Podlaskim dotyczące wykonywania kary ograniczenia wolności oraz pracy 
społecznie użytecznej przez skazanych. Pismo stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 Ponadto Sekretarz przekazała informację o apelu dotyczącym pomocy dla pogorzelców, 

który wpłynął z Gminy Hajnówka. Nadmieniła, iż treść apelu zostanie zamieszczona na stronie 
internetowej Urzędu a także na tablicach ogłoszeń w poszczególnych sołectwach 

i w Kleszczelach.  
 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange poinformował, iż mieszkańcy naszej gminy 
dopytują się czym jest uwarunkowane to, że w gminach Dubicze Cerkiewne i Milejczyce 

wnioski o dopłaty obszarowe wypełniane są bezpłatnie w Urzędach Gminy, a w naszej gminie 
Pan Gerasimiuk z Oddziału Doradztwa Rolniczego pomaga za odpłatnością. Nie jest to pytanie 

do Urzędu Miejskiego, raczej należałoby je zadać Panu Gerasimiukowi lub Mikołajowi 
Janowskiemu. Przewodniczący chciał jedynie zasygnalizować problem zgłaszany przez 
mieszkańców. Jeżeli na kolejnej sesji któryś z tych panów się pojawi, skieruje do nich takie 

pytanie. 
 Radna Agata Rychcik – Skibińska podziękowała za interwencję i ustawienie wiaty 

przystankowej na peronie w Policznej oraz zaprosiła na spektakle, które odbędą się dziś 
wieczorem w Hajnowskim Domu Kultury. 
 Burmistrz Aleksander Sielicki ustosunkował się do wniosku radnego Dymitra 

Artysiewicza informując, iż sprawa przeniesienia peronu i sytuowania go w innej lokalizac j i 
jest możliwa i być może jesteśmy jeszcze na tym etapie, gdzie można tego typu wnioski 

składać. W pierwszej kolejności sprawdzimy, czy jest jeszcze możliwość zgłaszania tego typu 
inicjatyw i jeśli okaże się, że tak i dowiemy się w jakim terminie tego typu wnioski mogą być 
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składane, wówczas najkorzystniej będzie, gdy Rada na najbliższej sesji w grudniu podejmie 
stanowisko w tej sprawie. Uważa, że przed podjęciem tego stanowiska dobrze by było 
przeprowadzić nieformalne konsultacje społeczne, czy mieszkańcy chcą, aby faktycznie ten  

peron przenieść. Zaproponował, aby radni z Kleszczel i Dobrowody pozyskali jak najwięcej 
opinii mieszkańców w tej sprawie, aby nie okazało się później, że mieszkańcy będą mieli 

pretensje, gdy takie stanowisko zostanie przyjęte. Nadmienił, iż nie rozstrzygniemy tego, 
z której strony torów peron ten miałby powstać, gdyż to rządzi się pewnymi kryteriami i trudno 
powiedzieć, czy w bezpośrednim sąsiedztwie przejazdu kolejowego można wybudować nowy 

peron. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Lange na zakończenie złożył życzenia Zdrowych 

i Wesołych Świąt Bożego Narodzenia. 
 
Do punktu 12. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 13.20 zamkną ł 
obrady VI sesji Rady Miejskiej w Kleszczelach. 
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